
 

 

 

 

Zaaknr. : 18.ZK00434 

Kenmerk : 18AOIT0043  

Barcode : *17AOIT0098* 

Verslag van rekenkamercommissie en fractievoorzitters op 14 februari 

2018 
  

Plaats : Bouvigne, kamer 3 

Aanwezig : Namens de rekenkamercommissie: de heer De Graaf (voorzitter), mevrouw Raaijmakers, de 

heer Knook, de heer Pieters en mevrouw E. Lantink (ambtelijk secretaris).  

Fractievoorzitters: de heer Sneep (VVD), mevrouw Korst-Dingemans (CDA), de heer De Boer 

(Ons Water/Waterbreed),  Mevrouw Bonthuis (Water Natuurlijk), de heer Schouwenaars 

(PvdA), de heer Taks (50PLUS), de heer Van Dam (Algemene Waterschapspartij), de heer Van 
der Heijden (Ongebouwd, de heer Kocx (Bedrijven) en mevrouw Raedts (Natuurterreinen). 

De heer De Vet (dijkgraaf) en de heer Van Stokkom (secretaris-directeur). 

 

Afwezig : De heer Burger en mevrouw De Koning-Bogers. 

Notulist : E. Lantink 

  

 

 Onderwerp Actie door 

   

1. OPENING EN MEDEDELINGEN 

De dijkgraaf geeft aan dat het fractievoorzittersoverleg is uitgelopen. Er resteert 

daardoor nog ruim een half uur voor het overleg in plaats van het geplande uur.  

De voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie niet helemaal compleet is. De 

heer Burger en mevrouw De Koning-Bogers zijn afwezig wegens vakantie. De heer 

Pieters is pas met ingang van 1 maart lid van de rekenkamercommissie, maar is nu 

wel al aanwezig als toehoorder.  

 

 

 

 

 

 

 

   

2. VASTSTELLEN AGENDA 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.  

 

   

3. VASTGESTELD VERSLAG VORIGE VERGADERING  

 De voorzitter geeft aan dat het verslag van het fractievoorzittersoverleg van 8 

maart 2017 al is vastgesteld en op de agenda staat zodat alle verslagen van het 

overleg tussen de fractievoorzitters en de rekenkamercommissie, zijn terug te lezen 

in Ibabs.  

Mevrouw Raedts vraagt of de rapporten van de rekenkamercommissie in Ibabs 

kunnen worden aangevuld. Het laatste rapport is van 2013. De secretaris zal 

hiervoor zorgen.  

De voorzitter geeft aan dat er nog steeds geen voortgang lijkt te zijn met de 

veegweet, waarin de vergoeding voor commissieleden (o.a. lidmaatschap 

rekenkamercommissie AB leden) geregeld moet worden. De dijkgraaf geeft aan dat 

de nieuwe minister van Binnenlandse Zaken advies heeft gevraagd aan de Raad 

voor het Openbaar Bestuur over de rechtspositie van politieke vertegenwoordigers. 

De dijkgraaf geeft aan dat het goed is om dit onderwerp te melden bij de Unie.  

 

 

 

 

 

Secretaris 

 

 

 

 

 

Ambtelijke 

organisatie 

   

4. 

 

4.a. 

 

 

 

 

 

BESPREEKPUNTEN 

 

TERUGBLIK 2017, VOORUITBLIK 2018  

 

Rapport Baggerbeleid en instrument quick-scan 

De voorzitter geeft aan dat de agenda van dit overleg is opgesteld voorafgaande 

aan de vergadering van het algemeen bestuur van 31 januari. In de vergadering 

van de 31ste is uitgebreid stilgestaan bij het rapport baggerbeleid en het instrument 
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quick scan. De voorzitter vraagt of er in dit overleg nog behoefte is om hierover 

door te praten. Dit is niet het geval. 

 

Stand van zaken onderzoek ‘Samenwerking Vlaanderen’ 
De voorzitter geeft aan dat de oorspronkelijke planning is uitgelopen. Daarnaast is 

de ambtenaar die het meest bij dit onderwerp betrokken is, wegens vervelende 

omstandigheden, uit de running.  

De voorzitter geeft aan dat een onderzoek altijd wordt gestart met een 

documentenanalyse. Deze is inmiddels afgerond. De interviewronde gaat 

binnenkort starten.  

De dijkgraaf geeft aan dat in het kader van de representativiteit van het onderzoek, 

het belangrijk is dat ook de Vlaamse organisaties geïnterviewd worden. Als er geen 

medewerking wordt verleend, hoort hij dit graag en kan hij zijn contacten 

aanwenden om te proberen medewerking te verkrijgen.  

De dijkgraaf verlaat de vergadering wegens een andere afspraak 

 

Mevrouw Bonthuis geeft aan dat zij in het algemeen bestuur van 31 januari jl. heeft 

verzocht om te worden geïnformeerd over de planning en heeft gevraagd hoe het 

algemeen bestuur bij dit onderzoek wordt betrokken. Mevrouw Raaijmakers heeft 

vervolgens toegezegd dat de rekenkamercommissie zal kijken of met het algemeen 

bestuur of een afvaardiging daarvan over het onderwerp ‘Samenwerking 
Vlaanderen’ gesproken kan worden in het kader van dit onderzoek.  
De voorzitter geeft aan dat op 22 februari a.s. in de reguliere vergadering van de 

rekenkamercommissie met het onderzoeksbureau de inbreng vanuit het algemeen 

bestuur wordt besproken. 

Ook biedt mevrouw Bonthuis aan haar contacten te gebruiken om medewerking te 

verkrijgen. De voorzitter geeft aan dat bij de keuze van het onderzoeksbureau ook 

is gelet op ervaring met het buitenland.  

De voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie over de feiten gaat en niet 

over meningen. Daardoor is de onafhankelijkheid geborgd.  

 

De heer de Boer geeft aan dat er is gekozen van het starten met een quick-scan. 

Bij het onderzoek ‘Samenwerking Vlaanderen’  heeft de rekenkamercommissie 
echter gekozen voor een uitgebreid onderzoek, zonder dit te communiceren met de 

fractievoorzitters. De heer De Boer vraagt de voorzitter de werkwijze van de 

rekenkamercommissie met de fractievoorzitters toe te lichten.  

 

De voorzitter geeft aan dat met de fractievoorzitters in beginsel de afspraak is 

gemaakt dat een onderzoek wordt gestart met een quick-scan. Aan de andere kant 

is er de strenge leer van de onafhankelijkheid van de rekenkamercommissie. De 

voorzitter geeft aan dat de rekenkamercommissie een instrument is van het 

algemeen bestuur en daarom de rekenkamercommissie een groot belang hecht aan 

het overleg met de fractievoorzitters. Hierbij merkt de voorzitter op dat uit 

praktische overwegingen is gekozen voor het overleg met de fractievoorzitters in 

plaats van het algemeen bestuur.  

De voorzitter geeft aan dat de keuze van de start van een onderzoek met een quick 

scan vrij uniek is. Bij de start van het onderzoek Baggerbeleid bleek dat ook de 

bureaus wel moesten wennen aan dit instrument, omdat er normaal een uitgebreid 

onderzoek plaatsvindt. De rekenkamercommissie constateerde dat het onderzoek 

‘Samenwerking Vlaanderen’ hoog in het vaandel van het algemeen bestuur staat. 

De rekenkamercommissie constateerde ook dat dat dit onderwerp niet geschikt is 

voor een quick scan. Dit komt o.a. doordat organisaties in Vlaanderen in dit 

onderzoek moeten worden betrokken. Om de voortgang erin te houden heeft de 

rekenkamercommissie ervoor gekozen niet te wachten tot een overleg met de 

fractievoorzitters, maar te beginnen met het onderzoek. De voorzitter erkent dat de 

rekenkamercommissie het algemeen bestuur hierover eerder had kunnen 

informeren en zal dit in de toekomst ook doen.  

 

Afgesproken wordt dat de oude afspraak van toepassing blijft, namelijk dat een 

onderzoek gestart wordt met een quick-scan en het algemeen bestuur de 

rekenkamercommissie adviseert of een verdiepend onderzoek nodig is. Als de 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Voorzitter 
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4.b. rekenkamercommissie besluit af te wijken van deze afspraak, zal zij dit tijdig 

communiceren richting het algemeen bestuur.  

 

Bespreking memo onderzoeksonderwerpen  
De voorzitter stelt voor het voorstel met onderzoeksonderwerpen te gaan 

bespreken. Hij merkt op dat de termijnagenda is bijgevoegd omdat dit de agenda 

van het algemeen bestuur zelf is. Zo kan gekeken worden of er geen overlap is.  

 

De heer Sneep vindt het voorliggende voorstel van onderzoeksonderwerpen goed. 

Hij stelt voor om aan het tweede onderwerp ‘doelmatigheid en doeltreffendheid van 

de calamiteitenorganisatie’  toe te voegen de relatie tot klimaatadaptatie. Door 

wijzigingen in het klimaat nemen calamiteiten toe. De voorzitter vindt dit een goede 

suggestie.  

 

Mevrouw Raedts vraagt of er signalen zijn dat de calamiteitenorganisatie niet 

werkt, omdat dit onderwerp nu wordt voorgesteld. De voorzitter geeft aan dat er de 

afgelopen jaren meerdere calamiteiten zijn geweest en dit zal ook in de toekomst 

het geval zijn. Het is daarom goed om wat er is gebeurd tegen het licht te houden 

en er objectief naar te kijken.  

 

Gevraagd wordt of de rekenkamercommissie drie onderwerpen per jaar aan kan? 

De voorzitter geeft aan dat met een overloop naar het volgende jaar, er in 2 jaar 

drie onderzoeken kunnen worden uitgevoerd, los van de nazorgonderzoeken. De 

rekenkamercommissie start met de voorbereiding van een nieuw onderzoek als het 

lopende onderzoek zich in de eindfase bevindt.   

 

De heer Kocx geeft aan dat hij het onderwerp privacy een belangrijk onderwerp 

vindt, ook bijvoorbeeld bij de belastingsamenwerking en in relatie tot burgers. Hij 

vraagt zich wel af of dit onderwerp niet te vroeg is.  

 

De voorzitter geeft aan dat het onderwerp ICT en Veiligheid heel breed is en zowel 

omvat of iemand een sluis kan openstellen door middel van hacken tot de vraag of 

de personele administratie voldoende beveiligd is.  

 

De heer Van der Heijden geeft aan dat dit onderwerp voor hem het belangrijkste is.  

 

De heer Van Stokkom geeft aan er op het gebied van informatieveiligheid al heel 

veel gebeurd. Er worden audits uitgevoerd, een sectorscan, maar ook audits door 

de accountant op de financiële administratie. De heer van Stokkom adviseert de 

rekenkamercommissie daarom van deze stukken gebruik te maken en niet vanaf 

het nul-punt te beginnen.  

 

Mevrouw Raaijmakers geeft aan dat de verschillende audits het startpunt van een 

quick scan kan vormen. De afbakening van het onderwerp is wel zeer belangrijk, 

omdat het zo breed is. 

 

De heer Van Stokkom merkt op dat er met man en macht wordt gewerkt om tijdig 

met de invoering van de privacywetgeving klaar te zijn.   

 

Mevrouw Bonthuis geeft aan dat zij het prima vindt dat het onderwerp ICT 

veiligheid bovenaan staat. Zij vindt het thema duurzaamheid ook belangrijk. Het 

waterschap is op zoek naar openheid naar buiten, hoe gaan we om met initiatieven 

vanaf buiten, wat doen we zelf of niet. Zij verzoekt dit toe te voegen aan het thema 

‘Duurzaamheid’.  
De voorzitter merkt op dat het thema duurzaamheid in verschillende onderdelen in 

het bestuursakkoord terugkomt, maar de vraag is wat de onderlinge samenhang is.  

 

Mevrouw Korst-Dingemans vraagt of dit onderzoek voor het nieuwe bestuur is 

afgerond, zodat het nieuwe bestuur dit mee kan nemen.  

 

De voorzitter geeft aan dat als alle drie de onderwerpen in de vorm van een quick 
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scan worden uitgevoerd, de rekenkamercommissie verwacht deze voor de komst 

van het nieuwe bestuur af te kunnen ronden.   

   

   

5. WAT VERDER TER TAFEL KOMT  

 De voorzitter geeft aan dat de dijkgraaf in de vergadering van het algemeen 

bestuur van 31 januari jl. heeft aangegeven dat de afspraak is gemaakt dat de 

voorzitter minimaal 1 keer per jaar aanwezig is bij een vergadering van het 

algemeen bestuur om een rapport toe te lichten. De voorzitter legt uit dat hij deels 

in Spanje woont en daardoor niet altijd bij de bespreking van de rapporten in de 

vergadering van het algemeen bestuur, aanwezig kan zijn. Hij heeft daarom de 

afspraak met de plaatsvervangend voorzitter mevrouw Raaijmakers, dat zij hem 

vervangt. De voorzitter geeft aan dat hij wel nagenoeg altijd bij de reguliere 

vergaderingen van de rekenkamercommissie aanwezig is en als dit in een 

uitzonderingsgeval niet mogelijk is, hij via Facetime mee vergadert. De heer Van 

der Heijden geeft aan dat hij er geen probleem mee heeft als de plaatsvervangend 

voorzitter aanwezig is bij het algemeen bestuur.  

 

   

6. RONDVRAAG/SLUITING 

De voorzitter sluit de vergadering om 16.30 uur, gelet op de andere afspraken van 

de fractievoorzitters.  

 

 

 

Breda, 16 maart 2018 

 
 

ACTIELIJST  
 

Datum/ 

nummer 

Ag. 

pt. 

Omschrijving Actie  

door 

Resultaat 

14-2-2018 2 Aanvullen rapporten rekenkamercommissie 

in Ibabs. 

Secretaris Is gedaan.  

14-2-2018 2 Bij Unie aandacht vragen voor veegwet in 

relatie tot adviesvraag aan Raad voor het 

Openbaar Bestuur 

Ambtelijke 

organisatie 

Is op 22 februari 

gedaan.  

14-2-2018 4a Bespreken in vergadering Rkc van 22 

februari de wijze van inbreng vanuit het AB 

in het onderzoek ‘Samenwerking Vlaanderen 

Voorzitter Op 4 april staat een 

groepsinterview 

gepland. 

 

 


